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� Informació pública del Reglament del Consell Educat iu Municipal  

Fins al 8 d'abril és obert el termini d'informació pública del nou Reglament del Consell 
Educatiu Municipal (CEM), aprovat inicialment al Ple del 28 de gener, que substituirà al 
que està vigent des de 2010. El canvi de la realitat educativa, les noves lleis 
aprovades, l'aparició de nous instruments per tractar els temes educatius i la voluntat 
de millorar, innovar i avançar justifiquen l’actualització del Reglament d'aquest òrgan 
de participació. 

El Reglament es va aprovar amb els vots a favor d'ERC+SxA, JxCAT i Gd'A, 
l'abstenció d'AA-CUP i Cs i el vot en contra d'AP-PSC. 
A part del canvi de nom d'escolar a educatiu, les modificacions més importants són 
l'actualització dels objectius i funcions de l'òrgan per fomentar la 
participació i la implicació de la comunitat educativa, a través de sessions més 
dinàmiques, treballs per projectes, debats i intercanvis d'experiències. 
Així s'elimina la comissió permanent i s'aposta per les comissions de treball per 
agilitzar el funcionament. S'estableix que les sessions plenàries siguin itinerants i 
s'amplia la representació de l'alumnat a sis representants des de 1r d'ESO a 2n de 
Batxillerat. 

La representació dels electes municipals es manté en 6 representants, 3 del govern i 3 
de l'oposició. També s’hi inclouen d'altres àmbits com l'esportiu i el cultural. S'ha posat 
a disposició dels membres del CEM la plataforma Decidim Alella, per fer reunions 
virtuals, recollir propostes, penjar documents o fer enquestes. 

� Reunió per sectors del Consell Educatiu Municipal:  

Entre el gener i el febrer de 2021 hem realitzat una reunió amb cadascun dels sectors 
representats al CEM que ha resultat molt valuosa per tenir en compte algunes 
conclusions de la manera de treballar al CEM i per seguir potenciant el tema de la 
comunicació i la participació, des del mateix sector, però també entre els diferents 
sectors que configuren el CEM.  

Conclusions i idees generals extretes de les reunio ns: 

Necessitats expressades  Acords  
Falta comunicar millor,explicar què és el 
CEM, en general es desconeix què vol dir 
sector, què és una comissió, què s’hi fa etc, 
També es desconeix quants representants 
són en cada sector i com se’ls escull, com 
es renoven, etc. 

Fer un reforç de difusió explicant què és i 
fent difusió del manual de benvinguda del 
CEM. Es valorarà la possibilitat de fer un 
vídeo explicatiu. 

En general, les persones es mouen per un 
interès propi, no per un interès del bé públic, 
en aquest sentit falta realment comunicar 
millor a nivell intern de cada sector. 

 

Compartir més els recursos, iniciatives i 
idees que es fan des de cada centre  
(com per exemple les xerrades per a  
famílies) 

Hi ha moltes idees, però potser es concreta Des de les àrees d’educació i participació 
pensarem com fer que els plenaris del 
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poc, falta executar les propostes que es fan. 

Cal buscar un producte a treballar dins el 
plenari no només crear debats. 

CEM es treballi un sol tema i que d’allà en 
sorgeixin resultat/productes. 
Es provarà de fer-ho així amb el tema de  
de la digitalització: abans de fer la 
comissió hi haurà un debat en cada 
sector respecte dues preguntes: 
Què en pensen? 
I què caldria canviar? Quines propostes 
volen fer. 

Els “timings” s’allarguen i l’entusiasme que 
hi pot haver en el plenari es dilueix en el 
temps. 

 

Agilitzar la comunicació entre els sectors i 
les comissions. Caldria una persona 
responsable de la comunicació (pot ser 
rotatiu) i socialitzar-ho via DECIDIM, mail 
o a través de la secretaria d’educació.  

Cal millorar el traspàs d’informació entre el 
que es parla al consell escolar de centre 
amb el que es porta al CEM. 

Proposta pendent de realitzar per part 
dels seus membres.  

No hi ha feedback d’alguns temes. No 
queda clar a les  comissions qui es 
responsabilitza d’executar els temes 
proposats. 

 

Cal millorar la comunicació interna, 
s’acorda que les membres de cada sector 
o comissió buscaran un sistema (per 
exemple crear un grup de whatsapp)  

Tenir eines per exemple en un drive per 
compartir alguna tasca entre un mateix 
sector o una comissió, o entre tothom... 

 

Des d’educació es crearà una carpeta 
compartida al drive amb recursos. També 
a través del DECIDIM es penjarà la 
documentació  

 

Seguirem treballant per a tenir en compte les necessitats expressades. Mentrestant 
hem treballat uns manuals de benvinguda que volen ser un recull d’instruccions 
pràctiques del que vol dir ser membre del CEM. Aquests manuals els hem fet concrets 
i particulars per a cada un dels sectors. Quan els tinguem tots enllestits us els farem 
arribar.  

 
� Comissions del Consell Educatiu Municipal:  

Tal i com vam acordar en l’últim plenari s’han convocat a totes les comissions del CEM 
que havien quedat aturades arrel de la pandèmia, d’una banda per valorar la 
continuïtat i reformular l’objectiu de treball. Us en resumim l’estat de la qüestió: 

- Comissió  festes i tradicions  

El  passat dissabte, 30 de gener,  es va celebrar el Dia Escolar de la No-violència i la 
Pau (DENIP) per recordar el llegat de Mahatma Gandhi el dia que es commemora 
l'aniversari de la seva mort. A Alella des de fa uns anys, i a proposta de la comissió de 
festes del Consell Educatiu Municipal, tots els centres educatius del poble participen 
en un acte conjunt per celebrar de forma simbòlica el Dia Escola de la No-violència i la 
Pau. 

Enguany, a causa de les restriccions per la pandèmia, es va proposar, en el marc de la 
Comissió, de poder fer un recull de les imatges dels diferents centres educatius 
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d'aquesta celebració. El resultat va ser aquest vídeo, esperem que us agradi! vídeo 
DENIP 2021 

 

- Comissió  de gèneres  

El passat 17 de febrer es celebra la reunió de la comissió de gèneres, la primera 
desprès de que l’any passat la comissió es veiés aturada pel tema de la pandèmia. 
S’explica que el març 2020 es va demanar un recurs tècnic a la DIBA-Educació per 
desenvolupar un projecte coeducatiu a Alella, però no ens van concedir el suport i a 
causa de les mesures dictades per la pandèmia no es va veure factible avançar amb 
una diagnosi (com s’havia acordat). Mentrestant s’ha ofert als centres educatius 
càpsules per l’alumnat i formació per professorat en temes de gènere (com ja es feia 
abans de la comissió de gèneres) ja que són més compatibles amb la situació actual. 
 
Es reflexiona entorn de la comissió i es recull la valoració que segurament s’ha 
convocat amb poca antelació i en aquest sentit només hi ha pogut assistir les 
representants dels centres educatius del municipi (Escola Fabra i Escola la Serreta). Hi 
ha voluntat de continuar amb la comissió però caldria concretar el nou objectiu tenint 
en compte que les condicions han variat, i sondejar la resta de les membres que no 
han pogut assistir. Sorgeixen temes importants com la participació de l’alumnat. Es 
comenta la possibilitat de fer la diagnosi amb mesures de seguretat. Sorgeix el tema 
del pressupost (Fil a l’agulla va pressupostar 10.000€ per fer la diagnosi als 4 centres 
educatius més Espai Jove). Sorgeix la idea de fer accions més petites, sense 
abandonar la idea del projecte coeducatiu (en inici previst a 3 anys). I anar buscant 
pressupost mentre. Aquestes accions poden ser càpsules formatives o bé anar 
avançant en la diagnosi passant una enquesta a l’alumnat o bé fent sessions de 
diagnosi participativa.  
 
Es parla de millorar la comunicació amb el plenari, en aquesta sessió no sorgeix cap 
portaveu pel plenari i s’acorda tornar-ho a parlar. També es té la idea de poder unificar 
comissions perquè algunes persones són les mateixes i potser caldria unificar 
sinèrgies. S’acorda passar una petita enquesta a la resta de membres per saber què 
en pensen abans de la propera sessió.  

 
- Comissió  camins escolars  

Aquesta comissió es va reunir el passat 23 de febrer per tal de valorar algunes de les 
demandes que s’havien fet, en reunions anteriors, vinculades al voltant de l’Escola La 
Serreta. En la reunió, on hi van assistir famílies del centre, es va fer un repàs de les 
accions que s’aniran realitzant properament al voltant del centre escolar, sobretot en 
actuacions de pintura horitzontal i prohibir algunes zones d’estacionament. Les 
famílies van demanar, a més, de poder marcar clarament amb el logo de Camí escolar 
l’itinerari recomanat, i també es va demanar de tornar a pintar algun pas de vianants 
propers al centre. Al mateix temps es va recordar a les famílies que assistien a la 
reunió, del perill que suposa baixar pel carrer La vinya en contra direcció amb patinet o 
bicicleta.  

En relació a la continuïtat de la Comissió, no es va acabar de concretar com seguir tot i 
que la regidora va proposar que calia reprendre un caire més general de la comissió 
per poder abraçar també la zona escolar del Bosquet i d’altres. Els membres de la 
Serreta tot i contrastar que aquella zona estava més habilitada a nivell de pacificació, 
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van expressar que ho volien comentar amb les famílies de la seva escola. No es va 
acabar d’acordar com calia avançar.  

 

- Comissió  Jornades Ferrer i Guàrdia  

El passat 25 de febrer a les 15h es va reunir a les persones que formaven part de la 
Comissió justament fa un any abans de la pandèmia. En la reunió, es va explicar que 
específicament l’Ajuntament no disposa enguany d’una partida específica per tal de fer 
front a les Jornades tal i com les veníem organitzant els últims anys i que per tant calia 
valorar si es volia entomar la formació, que hagués hagut de programar- se el 2020, 
amb una formació segurament amb un format més breu.  

La idea era reprendre la temàtica que hi havia sobre de la taula el passat mes de 
febrer del 2020 sobre la Coeducació/ la perspectiva de gènere.  

Des de Serveis educatius ens confirmen que la temàtica genera interès pels centres 
educatius i ens faciliten un parell de recursos que han funcionat molt bé com la Maleta 
pedagògica i com la xerrada de la Núria Solsona.  

Per part de les famílies també sabem que s’han organitzat per programar un seguit de 
xerrades on s’inclou també aquesta temàtica, potser també es podria aprofitar aquesta 
sinèrgia.  

Per últim, i amb la idea d’aprofitar esforços, es comenta la importància d’implicar als 
mateixos centres educatius per saber què estan fent perquè tothom tracta la temàtica i 
saber què els interessaria i què es podria aportar. D’aquí també és la idea de parlar 
amb la Comissió de Gèneres per veure la possibilitat d’encarar conjuntament aquest 
objectiu comú.  

Es queda amb l’acord de poder tornar a fer una trobada de cara a l’abril havent fet 
aquests contactes previs.  

 

- Comissió  Pedagògica  

El passat 3 de març es va reunir la Comissió pedagògica amb la presencia de les 3 
direccions dels centres de primària i secundària públics d’Alella en base a dos 
objectius que havíem tractat amb ells justament fa un any, el dia abans del 
confinament. Una primera part era tractar de la conveniència de la comissió. En 
principi la pedagògica s’havia estat organitzat en base a diferents objectius i en funció 
de l’objectiu cada any han variat els i les membres tot i que sempre hi han estat 
vinculades les direccions dels centres.  

Enguany l’objectiu que es vol concretar és la implementació del Consell d’Infància de 
cara al curs 2021/22. És un objectiu que l’Ajuntament s’havia fixat al PAM i que ja 
s’havia treballat en la plenari del CEM el febrer del 2020 per tal de que tota la 
comunitat educativa conegui que és el Consell d’infància i la importància de poder 
dotar als infants de 5è i 6è de tota la informació relativa a les obligacions s i als drets 
de la participació.  

Per a la creació d’aquest consell d’infància primer es proposa una primera fase de 
formació per explicar què vol dir participar, què implica i per a què. Desprès caldrà 
crear el consell que serà una eina de participació on els nens i les nenes podran 
exercir els seus drets com a ciutadans en els temes que estan directament relacionats 
amb el seu col·lectiu. 
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Les direccions van veure bé facilitar aquest procés i en principi s’ha previst iniciar el 
projecte a finals del setembre del 2021.  
 
 
� Altres informacions d’interès  

 
- Jornades de portes obertes dels centres educatius  del municipi  

Els centres educatius comencen a preparar el proper curs 2021-2022 amb els 
requeriments imposats per la pandèmia. Les portes obertes per ensenyar a les famílies 
el centre i explicar el procés de preinscripció i matriculació, seran enguany 
personalitzades i amb cita prèvia i, en alguns casos, en format virtual.  

L'Escola Fabra té previst rebre les famílies la setmana de l'1 al 5 de març i l'Escola la 
Serreta, la setmana següent, del 8 al 12 de març. Així les famílies que vulguin conèixer 
de primera mà els centres educatius hauran d'apuntar-se per reservar l'hora de visita, 
que es farà fora de l'horari escolar i en grups reduïts d'un màxim de deu persones. 

Altres centres, com el Col·legi de Santa Maria del Pino faran visites concertades en 
format virtual. 

Calendari de Portes Obertes 

- Institut Alella  
• Visites concertades telemàtiques.  Consulteu el web del centre en aquest enllaç 

 
-  Escola Fabra 

• Visites concertades el 2 i 3 de març, de 17 a 18h i de 18 a 19h. Consulteu el 
web del centre en aquest enllaç 

 
- Escola La Serreta 

• Visites concertades del 8 al 12 de març, de 17.30 a 18.30 i de 18.30 a 19.30h. 
Consulteu el web del centre en aquest enllaç 

 
- Llar d'infants municipal Els Pinyons 

• Visites concertades. 17 d'abril matí. Consulteu el web del centre en aquest 
enllaç 

 
- Col·legi Santa Maria del Pino  

• Visites concertades per la plataforma ZOOM. Consulteu el web del centre en 
aquest enllaç 

 
- Escola bressol El Campanar  

• Visites concertades. Consulteu el web del centre en aquest enllaç 
 

- Montessori Village Maresme  
• Visites concertades. Consulteu el web del centre en aquest enllaç 

 
 
 
- Calendari de preinscripcions  



    RESUM D’INFORMACIONS  

   CONSELL EDUCATIU MUNICIPAL 17 DE MARÇ DE 2021 

 

 
- Segon cicle d'educació infantil i  primària: del 15 al 24 de març 
- Educació Secundària Obligatòria (ESO): del 17 al 24 de març 
- Batxillerat, cicles de Grau Mitjà de formació professional i d'arts 

plàstiques i disseny: de l'11 al 17 de maig. 
- Cicles de Grau Superior de formació professional, arts plàstiques i 

disseny: del 25 al 31 de maig  
La tramitació es preveu fer-la de forma telemàtica.   

 
 

- Setmana de l’orientació educativa “Tria la Via” d el 18 al 27 de març  

El passat 4 de març es van obrir les inscripcions per participar en les activitats 
programades a la quarta edició de la Setmana de l'Orientació Educativa, Tria la 
Via.  Les jornades s'organitzen amb la voluntat d'oferir recursos educatius, formatius i 
laborals per ajudar els i les joves a triar el seu camí formatiu i professional. Enguany, a 
causa de les restriccions per la pandèmia, el format serà virtual i els continguts estan 
molt marcats per la situació d'incertesa i dificultats derivades de la crisi sanitària, 
econòmica i social. 

Tot i aquests canvis d'escenaris, les jornades conserven l’essència per la qual van ser 
creades: oferir recursos i acompanyaments personalitzats que ajudin a conèixer els 
itineraris formatius, reenganxar-se als estudis o trobar noves oportunitats laborals. La 
programació inclou xerrades, tallers, activitats, conferències i recursos digitals perquè 
totes aquelles persones que ho desitgin, puguin participar-hi de manera gratuïta. 

Totes les sessions obertes al públic seran telemàtiques, excepte la tertúlia programada 
pel 18 de març a l'Espai d'Arts Escèniques Casal d'Alella a càrrec del psicòleg i 
educador Jaume Funes, en la què es tractarà com ajudar els adolescents a triar el 
camí després de l'ESO. 

La xerrada inaugural del 22 de març estarà dedicada a la presa de decisions, enfocada 
des d'una vessant emocional i relacionada amb la manera en què ens afecta la crisi 
sanitària a l'hora d'escollir els estudis i el futur educatiu o professional. 

Les jornades són obertes a tota la ciutadania i es podran seguir a través del canal 
Youtube de l'Ajuntament. 

Més informació i inscripcions a www.alella.cat/trialavia.  

 


